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Actieplan Wetenschapscommunicatie  -  Stand van zaken

Onlangs werd de Wetenschapsbarometer 2021 voorgesteld. Daaruit blijkt dat Vlamingen 
nog steeds vertrouwen hebben in de wetenschap, ondanks de vele broodje-aapverhalen 
die tijdens deze COVID-19-pandemie rondgaan. Zowat zeven op de tien Vlamingen 
vertrouwt op de wetenschap en het onderzoek én erkent het belang ervan.

Anderzijds brengt de wetenschapsbarometer ook een aantal minpunten aan het licht. Zo 
vindt maar de helft van de Vlamingen dat wetenschappers begrijpelijk en eenduidig 
communiceerden tijdens de coronacrisis. Vooral 55-plussers vinden dat de communicatie 
van wetenschappers beter kan.

In de commissie hebben we het vaak genoeg over het beleidsplan 
‘wetenschapscommunicatie’ dat in opmaak is. De minister benadrukt dat Vlaanderen meer 
dan 10 miljoen euro wil investeren in wetenschapscommunicatie zodat wetenschap tot in 
de huiskamers wordt gebracht, bij zowel jong als oud.

Naar aanleiding van mijn laatste interventie hierover (vraag om uitleg nr. 301 van 21 
oktober 2021) sprak de minister van “de laatste hand aan het leggen”.

1. Kan de minister een toelichting geven bij dit actieplan? Op welke originele manieren 
gaat men burgers meer betrekken bij de wetenschap?

2. Kan de minister een opsplitsing geven van die 10 miljoen euro aan 
wetenschapscommunicatie? Welk bedrag gaat waar naartoe?  
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ANTWOORD 
op vraag nr. 148 van 3 december 2021
van ELKE SLEURS

1. Ik ga inzetten op meer wetenschappen in de media en zal dit doen door o.a. steun aan 
de Universiteit van Vlaanderen vzw, aan Eos Wetenschap vzw en aan het project 
Wetenschapsjournalistiek van het Journalismfund.eu. Als ondersteuning van deze 
doelstelling zal ik de pas opgerichte Wetenschapscommunicatie-academies of Science 
Academy van SciMingo vzw verder blijven subsidiëren. Deze organisaties werken ook 
samen met o.m. de VRT, met de geschreven pers en die samenwerking garandeert 
het grootste en best gedifferentieerde bereik.
 
Ik ga ook inzetten op een gevarieerd aanbod van wetenschaps- en technologiefestivals 
over heel Vlaanderen: zoals het &and festival in Leuven, het Nerdland festival op het 
domein Puyenbroeck in Wachtebeke in Oost-Vlaanderen en uiteraard de “Dag van de 
Wetenschap”. Festivals waar – als de omstandigheden het toelaten – burgers zelf 
naartoe kunnen gaan en zo rechtstreeks contact hebben met wetenschappers, maar 
die ook online kunnen gevolgd worden. De partners van het 
wetenschapscommunicatiebeleid beschikken ondertussen over performante 
platformen die een online aanbod voor een groot publiek aankunnen. De strategische 
onderzoekscentra Imec, VIB, Vito en Flanders Make zal ik nog meer dan vroeger 
aansporen om hun onderzoek en de resultaten ervan te delen met het grote publiek 
en dit in samenwerking met de structurele partners van het 
wetenschapscommunicatiebeleid en met de mediapartners.

Ik ga inzetten op meer burgerwetenschapsprojecten of Citizen Science projecten, zoals 
ik in 2021 gedaan heb met het Amai project. Bij dit initiatief, dat in het Beleidsplan 
Artificiële intelligentie kadert, worden burgers betrokken bij projecten rond 
toepassingen van Artificiële Intelligentie in tal van domeinen zoals gezondheid, 
mobiliteit, klimaat enz.

Het project “ik heb een vraag.be” waarbij burgers hun vragen over wetenschappen 
kunnen laten beantwoorden door de wetenschappers zelf, zal vanaf 2022 op een 
vernieuwde manier georganiseerd worden.

2. Ik geef hier – als illustratie - de opsplitsing van het budget voor 2021.




